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La ministra d’Educació i Cul-
tura, Susanna Vela, va dir, en
relació als projectes enge-
gats per l’anterior ministre
Juli Minoves i que ara s’ha
trobat damunt la taula, que li
«dóna la sensació que s’han
volgut fer moltes coses de
precipitadament i sense valo-
rar la seva extensió ni què
significaven». Vela va repas-
sar diferents temes relacio-

nats amb el Departament de
Cultura i va explicar que s’ha
trobat damunt la taula projec-
tes iniciats pel seu anteces-
sor en el càrrec sense una
planificació ni un estudi de
viabilitat. Vela va criticar l’an-
terior Govern per «no haver
deixat les coses més pauta-
des» i va dir que al nou Exe-
cutiu li toca «valorar-les sen-
se precipitació, millorar-les» i
tirar-les endavant sempre
que «tot allò que sigui una
bona idea es pugui tirar en-
davant». L’afer amb Gehry o
el projecte del Museu Nacio-
nal d’Art en podrien ser dos
exemples, però Vela també
va parlar de les relacions
amb Catalunya, i concreta-
ment de la Fundació Ramon
Llull (FRL) i la presència d’An-
dorra al Patronat del Museu
Nacional d’Art de Catalunya

(MNAC). En aquests dos
punts, Vela va explicar que al
setembre té una trobada
amb el director de la FRL i
l’Institut Ramon Llull (IRL), Jo-
sep Bargalló, per valorar l’ac-
tual relació que hi ha entre
aquesta institució i el Govern
andorrà i «analitzarem quin
ha de ser el grau de partici-
pació». La ministra va dir que
la nova Llei de fundacions
«demana que en el moment
de registrar-se s’acompanyin
de projectes de viabilitat, i
això és bo» perquè «està bé
signar convenis, però hem
de veure què suposen
econòmicament i humana-
ment». Un dels temes que hi
ha damunt la taula és la par-
ticipació d’Andorra en el lec-
torat de català a la Universi-
tat de Columbia. Vela va
constatar que «hi ha una sè-

rie de projectes que vénen
de baix i que Andorra no ha
dit què vol». Però immediata-
ment va afegir que la relació
amb l’IRL i la participació
d’Andorra a la Fundació «pot
ser una eina i una via perquè
es doni a conèixer el treball»
dels artistes andorrans fora

de les nostres fronteres.
Pel que fa al MNAC, la mi-

nistra de Cultura únicament
s’hi va referir dient que «hem
de valorar sense precipitació
què vol dir estar en el seu
Patronat». La setmana pas-
sada ja va haver-hi una reu-
nió de l’ens, en la qual la mi-

nistra no hi va poder partici-
par perquè coincidia en la se-
va agenda amb el Consell de
Ministres.

Sobre la viabilitat del pro-
jecte del Museu Nacional
d’Art a l'antiga caserna dels
Bombers, Vela va dir que
«s’ha començat la casa pel
teulat» i va afegir que «pri-
mer cal definir i després bus-
car el lloc i la ubicació». Pel
que fa a la seva ubicació, la
titular de Cultura va explicar
que «no prejutjo on ha d’a-
nar, sinó que simplement
hem de fer una reflexió so-
bre què li demanem a aquest
edifici». D’aquestes declara-
cions, sumades a la polèmi-
ca amb Frank Gehry, es po-
dria entendre que l’objectiu
és acabar aturant el projec-
te, sense descartar fins i tot
una fusió dels dos. Tot i això,
Vela va dir que «l’Arxiu Nacio-
nal és un equipament neces-
sari i es farà», però el Museu
el va emplaçar a la decisió
del jurat, que encara s’ha de
formar, al proper mes de se-
tembre, sense descartar que
«el puguin declarar desert».
El que queda clar és que hi
ha un procediment iniciat,
tant pel que es refereix a l’Ar-
xiu com al Museu, «que s’ha
d’acabar».

Vela creu que Minoves va voler «fer
moltes coses precipitadament i
sense valorar què significaven»

La ministra de Cultura,
Susanna Vela, va fer un
repàs dels principals
temes que hi ha da-
munt la taula del De-
partament de Cultura.

La ministra de Cultura considera «necessari» l’Arxiu
Nacional i no descarta que vagi unit al Museu Nacional
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Juli Minoves i Susanna Vela, el dia del traspàs de carteres.
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